
 

 

 

24. maj 2006 

 

 

I medfør af § 36 stk. 1 i Landstingets Forretningsorden fremsætter jeg følgende spørgsmål til 

Landsstyret: 

 

Spørgsmål til Landsstyret vedrørende den delvise ophævelse af ensprissystemet 
(Landstingsmedlem Marie Fleischer, Demokraterne) 

 

 

Spørgsmål til Landsstyret: 

 

 

1) Parallelt med den delvise ophævelse af ensprissystemet blev skatteomlægningen som 

bekendt gennemført. Hvorledes stemmer dette overens med intentionen om, at ophævelsen 

af ensprissystemet ikke skal have negative konsekvenser for den almene ufaglærte 

lønmodtager i yderdistrikterne? 

 

Landsstyret anmodes om på baggrund af de to nævnte omlægninger at redegøre for 

rådighedsbeløbets generelle udvikling for alle byer med undtagelse af Qaqortoq, Nuuk, 

Sisimiut og Ilulissat inden for de sidste 5 år. Redegørelsen ønskes fremsendt i skemaform 

med dertilhørende forklaringer. 

 

2) Det ønskes oplyst, hvorledes kommunernes udgifter til behovs- og trangsvurderet hjælp har 

udviklet sig efter gennemførelsen af den delvise ophævelse af ensprissystemet. 

 

I besvarelsen ønskes, ud over et fyldestgørende svar, en oversigt over udviklingen af hver 

kommunes udgifter til ovenstående inden for de sidste 6 år. 

 

3) Der ønskes redegjort for udviklingen af antallet af husstande i byer og bygder. Besvarelsen 

skal omfatte samtlige byer og bygder, enkeltvis og for de sidste 5 år. 

 

4) Der er en tiltagende interesse for bygning af andelsboliger og 10/40/50-huse. Anser 

Landsstyret det for realistisk, at der i takt hermed frigøres den mængde almene boliger, der 

tilfredsstiller behovet således, at de lange ventelister på almene boliger stærkt reduceres, 

uden at der fra centralt hold bygges flere almene boliger? 

 

Der ønskes velbegrundede og uddybende svar. 

 

Landsstyret bedes besvare mine spørgsmål inden 9. juni 2006. 


